

ပို့ကုန်တင်ပို့သူမှတ်ပုံတင်စနစ်ကျင့်သုံးရာတွင် သိရှိဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်အလက်များ

- ၁။ ပို့ကုန်တင်ပို့သူများသည် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူအဖြစ် လျှောက်ထားနိုင်ရန် ဥရောပသမဂ္ဂ နိုင်ငံများ၏ website ဖြစ်သည့် (<https://customs.ec.europa.eu/rex-pa-ui/#/create-preapplication/>) သို့ဝင်ရောက်၍ လျှောက်လွှာတွင် အချက်အလက်များကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဖြင့်ဖြည့်စွက်ရပါမည်။
- ၂။ လျှောက်လွှာ၏အကွက်နံပါတ်(၁)ဖြစ်သည့် Exporter Information ရှိ “Tin Number” ကိုဖြည့်စွက်ရာ၌ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနက ကုမ္ပဏီအတွက်ထုတ်ပေးထားသောပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင် မှတ်ပုံတင်နံပါတ်အရှေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်နံပါတ်(MM) ကိုထည့်သွင်းဖြည့်စွက်ရမည်။ (ဥပမာ- MM5555)
- ၃။ အကွက်နံပါတ် (၄) တွင် ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် တင်ပို့မည့် ကုန်စည်များ၏ HS Code ရှေ့ ဂဏန်း (၄) လုံးကို ဖြည့်စွက်ရမည်။ အကယ်၍ မိမိတင်ပို့မည့် ကုန်စည်များသည် တူညီသော HS Chapter အောက်တွင် HS Code 4 digit အဆင့်ဖြင့် ကုန်စည်အုပ်စု (၂၀) ထက်ကျော်ပါက HS Chapter တစ်ခုလုံးကို ရွေးချယ်ဖြည့်စွက်ပေးရမည်။
- ၄။ အချက်အလက်များပြည့်စုံစွာ ဖြည့်စွက်ပြီးပါက ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာအမည်စာရင်း (Form-XXVI) ပါပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက လျှောက်လွှာ၏ အကွက်နံပါတ် (၅) တွင်လက်မှတ်ရေးထိုးကာ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတွင် သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းများတင်ပြ၍ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူ အဖြစ် လာရောက်လျှောက်ထားရမည်။
- ၅။ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနက မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူဆိုင်ရာအချက်အလက်များကိုစိစစ်၍ သက်တမ်းနှစ်နှစ်ရှိသော မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူမှတ်ပုံတင်နံပါတ်ကိုခွင့်ပြုထုတ်ပေးမည် ဖြစ်သည်။

၆။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန် ရှိသူက ဥရောပသမဂ္ဂ၏ဗဟိုဒေတာထိန်းချုပ်မှုစနစ်(Central Database) တွင်အချက် အလက်များကိုထည့်သွင်းပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူသည် မှတ်ပုံတင် ပို့ကုန်တင်ပို့သူဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအပြောင်းအလဲရှိပါက ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ချက်ချင်း အကြောင်းကြားရမည်။

၇။ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတွင် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းသည် ဥရောပ သမဂ္ဂ၊ နော်ဝေနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံတို့သို့ တင်ပို့သော မြန်မာ့ပင်ရင်းထုတ်ကုန်များ အတွက်ပါ အကျိုးဝင်မည် ဖြစ်သည်။ တူရကီနိုင်ငံသည် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူစနစ်ကို ဆောင်ရွက် ရန် အဆင်သင့် ဖြစ်ပါက တူရကီနိုင်ငံသို့ တင်ပို့သော ပို့ကုန်များပါ အကျိုးဝင်မည် ဖြစ်သည်။

၈။ တင်ပို့မည့် ကုန်စည်များအား ပင်ရင်းထုတ်ကုန် ဖြစ်-မဖြစ် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်ရာတွင် နိုင်ငံ အလိုက် ပြဋ္ဌာန်းထားသော GSP အစီအစဉ်များကိုသာ အသုံးပြုရမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ နိုင်ငံ အလိုက် GSP Update အစီအစဉ်များကို (www.unctad.org) မှ ရယူနိုင်သည်။

၉။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန် တင်ပို့သူမှတ်ပုံတင်နံပါတ်ရရှိပြီးသူသည် GSP Form-A ကို လာရောက် လျှောက်ထားအသုံးပြုရန် မလိုအပ်ဘဲ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနက ခွင့်ပြုထုတ်ပေးခဲ့သော မှတ် ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူမှတ်ပုံတင်နံပါတ် (ဥပမာ-MMREX3333) ကိုကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းတစ်ခုခု ပေါ်တွင်ဖော်ပြ၍ “ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ကြေညာချက် (Statement of Origin)” ကို ကြေညာရမည်။

၁၀။ ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာမည့် စာရွက်တွင် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူ အမည် နှင့် လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ပို့ကုန်အမျိုးအစားအသေးစိတ်ဖော်ပြချက်နှင့် ထုတ်ပေးသည့် ရက်စွဲ တို့ကို ဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး၊ လက်မှတ်ရေးထိုးရန် မလိုအပ်ပါ။

၁၁။ ကုမ္ပဏီများသည် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူအဖြစ် လျှောက်ထားမှုများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ(၃၁) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားကာ မှတ်ပုံတင်ရမည်ဖြစ်ပြီး၊ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူအဖြစ်လျှောက်ထားမှု မပြုရသေးသည့် ကုမ္ပဏီသာ GSP Form-A ကို ဆက်လက်အသုံးပြုနိုင်သည်။

၁၂။ “ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်”တစ်ခုကို ကုန်စည်တင်ပို့မှုတစ်ကြိမ် (One Consignment) အတွက်သာ အသုံးပြုနိုင်သည်။ ကြေညာရမည့် စာသားမှာ တစ်ဖက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

“The Exporter (**Exporter Name and REX Number**) of the products covered by this document declares that, except where otherwise clearly indicated, these products are of (**Myanmar**) preferential origin according to rules of origin of the Generalised System of Preferences of the European Union and that the origin criterion met is (**P/ W HS Code 4 digit/ etc.**)”

၁၃။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူက ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာမည့်ကုန်စည်သည် ပြည်ပ မှသွင်းကုန်ကုန်ကြမ်းများပါဝင်ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများ ဖြစ်ပါက စက်မှုထုတ်ကုန်ပစ္စည်း တစ်ယူနစ်တိုင်းအတွက် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် (Certificate of Production Registration) ကို ကြိုတင်လျှောက်ထားရန် လိုအပ်ပြီး၊ သက်တမ်းကို စတင်ထုတ် ပေးသည့်နေ့မှစ၍ နှစ်နှစ်သတ်မှတ်ပါသည်။

၁၄။ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ကြိုတင်လျှောက်ထားခြင်းအား ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနက (၃၀-၁၂-၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ပို့ကုန်သွင်းကုန်နှင့် ပတ်သက်သော သတင်းလွှာ (၁၂/၂၀၁၃) အရ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ပို့မည့်ကုန်စည်ကို ထုတ်လုပ်ရာတွင် အစီအစဉ်အရ အကျုံးဝင်သောနိုင်ငံများမှကုန်ကြမ်းများကို ထည့်သွင်းထုတ်

လုပ်ရာတွင်ပေါင်းစပ်တွက်ချက်(Cumulation)ခြင်းအား အစီအစဉ်အလိုက် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အတိုင်း ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်သည်။

၁၅။ ကုန်စည်တင်ပို့မှုတစ်ကြိမ်တိုင်းအတွက် “ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာချက်” ကို ကြေညာခဲ့သည့် သက်ဆိုင်ရာအရောင်းအဝယ်စာရွက်စာတမ်း၏ မိတ္တူနှင့် အချက်အလက် များအား သတ်မှတ်ထားသော ဇယားတွင်ဖြည့်စွက်၍ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် အကောက် ခွန် ဦးစီးဌာနတို့သို့ လစဉ်မပျက်မကွက် ပေးပို့ရမည်။

၁၆။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူသည် အကောက်ခွန်သက်သာ ကင်းလွတ်ခွင့်ခံစားမည့် ကုန်စည်၏ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချခြင်းဆိုင်ရာ စာရင်းဇယား မှတ်တမ်းများကို (၃) နှစ် အနည်းဆုံး လက်ဝယ်တွင် သိမ်းဆည်းထားရှိရမည်။

၁၇။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူက လက်မှတ်ရေးထိုးကြေညာခဲ့သော အရောင်းအဝယ်ဆိုင်ရာ စာရွက် စာတမ်းပါ ဖော်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်း အကျိုးအကြောင်း ဆီလျော် သောသံသယရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက နောက်ကြောင်း ပြန်စစ်ဆေး ခွင့် ရှိသည်။

၁၈။ သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များမှ အခါအားလျော်စွာ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူ၏ ပင်ရင်း ထုတ်ကုန်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်စာရင်းဇယားစစ်ဆေးခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များအား စစ်ဆေးခြင်း၊ စက်ရုံနေရာများသို့ လာရောက်စစ်ဆေးခြင်းများကို လက်ခံ၍ ပူးပေါင်းကူညီ ရမည်။

၁၉။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူ၏ ကုမ္ပဏီအားဖျက်သိမ်းခြင်း၊ ပို့ကုန်များတင်ပို့မှုမရှိတော့ခြင်း၊ တင်ပို့သောကုန်စည်များသည် သက်ဆိုင်ရာအစီအစဉ်များမှသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှု မရှိတော့ခြင်းစသည့်အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်တွင် မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက် ပေးပါရန် ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတွင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၂၀။ မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူသည် ပင်ရင်းထုတ်ကုန်ကို လိမ်လည်ကြေညာခြင်း၊ မမှန်ကန်သော အချက်လက်များကြေညာခြင်းနှင့် အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို အလွဲသုံးစားပြုလုပ်ခြင်း စသည်တို့ကိုစိစစ်တွေ့ရှိပါက မှတ်ပုံတင်ပို့ကုန်တင်ပို့သူ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုချက်ကိုမည်သည့်အချိန်တွင်မဆိုပယ်ဖျက်မည်ဖြစ်ပြီး၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများအရ အရေးယူခြင်းခံရမည်။